
2. ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA OBCE MOKRÝ LOM

Termín konání: úterý 8. listopadu 2022 od 19:00 hod. v místnosti obecního úřadu.

Přítomni: Brůžek Miroslav, Dychtl Petr, Ehrlich Martin, Šnorková Markéta, Vaclík Václav, Zvoníčková 
Denisa

Omluven: Kursa Jaroslav

Program:

1. Zahájení
2. Volba do výborů zastupitelstva
3. Funkční odměny
4. Rozpočtová opatření
5. Návrh rozpočtu obce na r. 2022
6. Informování občanů
7. Informace z výborů
8. Informace z obecního úřadu

1. Zasedání Zastupitelstva obce Mokrý Lom (dále zastupitelstvo) bylo zahájeno v 19:00 hodin 
starostou obce Martinem Ehrlichem („dále jako „předsedající“). Předsedající konstatoval, že 
zasedání bylo řádně svoláno v souladu s jednacím řádem. Předsedající dále z prezenční listiny 
přítomných členů ZO (viz příloha č. 1) konstatoval, že přítomno je 6 členů ZO, takže 
zastupitelstvo je usnášeníschopné. 

Předsedající dále předložil ověřený zápis z minulého jednání, ke kterému nikdo nevznesl 
výhrady. 

Předsedající určil zapisovatelem M. Brůžka a ověřovateli zápisu D. Zvoníčkovou a P. Dychtla,
kteří tuto funkci přijali.

Předsedající předložil program jednání, který byl vyvěšen na úřední desce a zaslán v pozvánce 
zastupitelům. K návrhu programu byl Markétou Šnorkovou vznesen požadavek na doplnění 
bodu Informování občanů, viz doplněný bod č. 5.

Návrh usnesení 2022-2/1: Zastupitelstvo schvaluje program jednání podle doplněného návrhu.
Výsledek hlasování: Pro 6 Proti 0 Zdrželi se 0. Usnesení bylo přijato.

2. Předsedající úvodem tohoto bodu konstatoval, že zastupitelstvo na minulém zasedání zřídilo
finanční a kontrolní výbor jako tříčlenný a je tedy nutno dovolit jejich členy. Členy výboru 
mohou být členové zastupitelstva i jiné osoby. Členy kontrolního nebo finančního výboru 
nemůže být starosta, místostarosta, tajemník obecního úřadu ani osoby zabezpečující 
rozpočtové a účetní práce na obecním úřadu (§ 119 odst. 1 zákona o obcích). Předseda
finančního výboru J. Kursa se omluvil z jednání a prostřednictvím starosty nominoval jako 
členy výboru Annu Vebrovou a Martinu Vlkovou, které tuto funkci zastávaly již dříve a se 
jmenováním souhlasí. Předsedkyně kontrolního výboru D. Zvoníčková nominovala jako členy 
výboru Kristýnu Brehovskou a Martina Cvrčka, jmenovaní s kandidaturou souhlasili. Před 
hlasováním byla dána možnost zastupitelům i přítomným občanům sdělit své stanovisko. M. 
Šnorková navrhla, že by ona a Václav Vaclík jako členové opozice měli mít možnost členství
v kontrolním a finančním výboru, vždy po jedné osobě. Sudý počet členů podle ní nevadí, 
protože se tam stejně nehlasuje. K vyjádření zastupitelů předsedající uvádí, že rozšíření počtu 
členů komise je výhodné vzhledem zastupitelnosti, ale je nutné opravit minulé usnesení o 
tříčlenném výboru. Na žádost předsedajícího o konkrétní nominaci M. Šnorková navrhla na 



místo 4. člena finančního výboru Václava Vaclíka a sebe jako 4. člena kontrolního výboru.
Žádné další stanovisko sděleno nebylo.

Návrh usnesení 2022-2/2a: Zastupitelstvo ruší část usnesení 2022-1/5 o počtu členů finančního 
výboru a schvaluje počet jeho členů na 4. Zastupitelstvo schvaluje jako členy finančního 
výboru Annu Vebrovou, Martinu Vlkovou a Václava Vaclíka. Výsledek hlasování: Pro 6 Proti 0
Zdrželi se 0. Usnesení bylo přijato.

Návrh usnesení 2022-2/2b: Zastupitelstvo ruší část usnesení 2022-1/6 o počtu členů kontrolního 
výboru a schvaluje počet členů na 4. Zastupitelstvo schvaluje jako členy Kristýnu Brehovskou, 
Martina Cvrčka a Markétu Šnorkovou. Výsledek hlasování: Pro 6 Proti 0 Zdrželi se 0. Usnesení bylo
přijato.

Předsedající dále konstatoval, že zatím nebylo obsazeno místo předsedy výboru pro ochranu 
životního prostředí. Předsedající jako předsedu výboru pro ochranu životního prostředí 
opětovně navrhl Václava Vaclíka. V. Vaclík se dotázal na předpokládanou náplň agendy 
předsedy výboru. Předsedající informoval o záměru svěřit do jeho péče starost o ČOV Mokrý 
Lom včetně zajištění pravidelných povinných rozborů odpadních vod. Dále předsedající navrhl
agendu doplnit o péči o rybníky v majetku obce a vyřešení problematiky přemnožených much 
v letních měsících. V. Vaclík se již osobně seznámil se stavem ČOV a s kandidaturou souhlasil
s tím, že mouchy nechce. Jiné návrhy nebyly vzneseny. Před hlasováním byla dána možnost 
zastupitelům i přítomným občanům sdělit své stanovisko. Jiří Michal navrhuje vzhledem 
k nadbytku vody ve vodojemu dopuštění rybníka po opravě z hydrantu, starosta souhlasí 
s odčerpáním max. 10 m3 najednou. Starosta požaduje vyčištění dosažitelných míst rybníka 
při aktuální nízké hladině od větví a dalších větších předmětů. Místostarosta zajistí odstranění 
předmětů a obložení nově opravené hráze kamenem. Žádné další stanovisko sděleno nebylo.

Návrh usnesení 2022-2/2c: Zastupitelstvo zřizuje výbor pro ochranu životního prostředí. 
Zastupitelstvo schvaluje jako předsedu výboru pro ochranu životního prostředí Václava
Vaclíka. Výsledek hlasování: Pro 6 Proti 0 Zdrželi se 0. Usnesení bylo přijato.

3. Předsedající popsal obvyklý způsob odměňování v sousedních obcích a navrhl zachovat výši 
měsíční odměny za výkon funkcí neuvolněných členů zastupitelstva ve výši 75% max. odměn 
podle nařízení vlády 318/2017 Sb., protože ochota a námaha lidí, kteří se angažují, se má 
odměnit. Uvedené funkční odměny jsou ve výši: starosta 19 332 Kč, místostarosta 17 399 Kč, 
předseda výboru nebo komise 1 933 Kč, člen výboru 1 611 Kč (nárok vzniká v případě, že se 
v daném měsíci sejde výbor na zasedání). M. Šnorková vzhledem k objemu práce a 
odpovědnosti s odměnou pro starostu a místostarostu souhlasila a dále prohlásila, že ona a 
V. Vaclík se chtějí funkční odměny vzdát a vyzývají k tomu i ostatní zastupitele, protože 
mzdové náklady doposud dosahovaly přibližně 1/3 rozpočtu obce. Ušetřené peníze chce 
investovat do rozvoje obce. Dle jejího vyjádření se těchto peněz ona může vzdát, může si to 
dovolit. Petr Dychtl s návrhem M. Šnorkové nesouhlasí. Například proto, že vykonává správu
sběrného dvora značně nad rámec otevírací doby dvora a snaží se vždy vyhovět individuálním 
potřebám spoluobčanů. Uvedenou částku tedy považuje spíše za symbolickou odměnu. 
Denisa Zvoníčková považuje odměnu za práci za přirozenou, měla by motivovat k další práci. 
M. Šnorková se D. Zvoníčkové zeptala, jak ji konkrétně bude motivovat. D. Zvoníčková 
navrhla zřízení prezentační a informační platformy na Facebooku, rozesílání mailů občanům. 
Václav Vaclík uvedl, že zastupitelé si odměnu nezaslouží. Starosta uvedl, že práce zastupitelů 
by měla být angažovaná a s přesahem, a odměna má mít motivační smysl. Díky nízkým 
daňovým příjmům spojeným s obdobím covidu byl rozpočet nižší, naopak pro rok 2023 vláda 
ČR a místní samosprávy počítají s navýšením příjmů a podíl odměn v rozpočtu bude tedy 
nižší. Místostarosta uvedl, že finanční odměnu obecně považuje za standardní a používaný 
způsob odměňování. Celý systém státní a místní samosprávy s odměnami jakožto i projevem 



uznání počítá, částky za odměny zastupitelům vykonávajícím správu územních celků jsou 
standardní položkou všech státních a obecních rozpočtů a nejsou určeny ke kompenzaci 
investiční části rozpočtu obce. Ve svém důsledku s odměnami počítá i daňový systém ČR. M. 
Šnorková navrhla pro zastupitele účelové odměny za odvedenou práci. V. Vaclík navrhl 200 
Kč/hod bez specifikace druhu práce. Dále hovořil o práci zastupitelstev jako o zlaté kachně, a 
že za ty peníze se v obci nic neudělalo. Přítomná M. Vaclíková navrhla bez bližšího vysvětlení 
vracení peněz zastupiteli za nevykonanou práci v zastupitelstvu, což předsedající odmítl jako 
neopodstatněné. V. Vaclík se předsedajícího zeptal, zda je hloupý, když jako aktivní člen SDH 
Mokrý Lom nikdy nepobíral žádnou odměnu. Předsedající odpověděl, že – jak již název 
sdružení napovídá – je členem SDH dobrovolně a sám si tento způsob zvolil. Tudíž dle jeho 
názoru V. Vaclík hloupý není. M. Šnorková navrhla jako odměnu pro členy výborů 500 Kč za 
měsíc, ve kterém se výbor sejde.

Václav Vaclík navrhuje výši 50 % max. odměn podle nařízení vlády 318/2017 Sb., za výkon
funkcí neuvolněných členů zastupitelstva, tj. starosta 12 888 Kč, místostarosta 11 599 Kč, 
předseda finančního, kontrolního a technického výboru nebo komise pro správu lesů a 
vodovodů 1 289 Kč, člen výboru finančního a kontrolního 500 Kč (nárok vzniká v případě, že 
se v daném měsíci sejde výbor na zasedání). Před hlasováním byla dána možnost 
zastupitelům i přítomným občanům sdělit své stanovisko. Žádné další stanovisko sděleno 
nebylo.

Návrh usnesení 2022-2/3a: Zastupitelstvo schvaluje odměny za výkon funkcí neuvolněných členů 
zastupitelstva ve výši: starosta 12 888 Kč, místostarosta 11 599 Kč, předseda finančního, 
kontrolního a technického výboru nebo komise pro správu lesů a vodovodů 1 289 Kč, člen 
výboru finančního a kontrolního 500 Kč (nárok vzniká v případě, že se v daném měsíci sejde 
výbor na zasedání). Výsledek hlasování: Pro 2 Proti 4 Zdrželi se 0. Usnesení nebylo přijato.

Předsedající navrhl výši 75 % max. odměn podle nařízení vlády 318/2017 Sb., za výkon funkcí 
neuvolněných členů zastupitelstva, tj. starosta 19 332 Kč, místostarosta 17 399 Kč, předseda 
finančního, kontrolního a technického výboru nebo komise pro správu lesů a vodovodů 1 933
Kč, člen komise finančního a kontrolního výboru podle návrhu zastupitelů 500 Kč (nárok 
vzniká v případě, že se v daném měsíci sejde výbor na zasedání). Před hlasováním byla dána 
možnost zastupitelům i přítomným občanům dále sdělit své stanovisko. Žádné další 
stanovisko sděleno nebylo.

Návrh usnesení 2022-2/3b: Zastupitelstvo schvaluje odměny za výkon funkcí neuvolněných členů 
zastupitelstva ve výši: starosta 19 332 Kč, místostarosta 17 399 Kč, předseda finančního, 
kontrolního a technického výboru nebo komise pro správu lesů a vodovodů 1 933 Kč, člen 
výboru finančního a kontrolního 500 Kč (nárok vzniká v případě, že se v daném měsíci sejde 
výbor na zasedání). Výsledek hlasování: Pro 4 Proti 2 Zdrželi se 0. Usnesení bylo přijato.

4. Předsedající seznámil ZO se schváleným rozpočtovým opatřením č. 9/2022 a 10/2022
(příloha č. 2). K tomuto bodu jednání nikdo z přítomných nevznesl žádné další stanovisko ani 
výhrady. 

Návrh usnesení 2022-2/4: Zastupitelstvo bere na vědomí schválené rozpočtové opatření č. 9/2022 
a 10/2022. Výsledek hlasování: Pro 6 Proti 0 Zdrželi se 0. Usnesení bylo přijato.

5. Předsedající zastupitelstvo seznámil s návrhem rozpočtu obce na r. 2023, do kterého byly 
zapracovány návrhy, které byly předloženy zastupiteli (viz příloha 3). Příjmová stránka je 
podle r. 2022 a predikce výběru daní; příjmy z poplatků a vodného předpokládají zachování 
letošní úrovně – k tomu vznesl předsedající dotaz na zastupitele, jestli s tím souhlasí. Na 
příjmovou část rozpočtu nebyly vzneseny dotazy. Po diskusi nad výdajovou částí rozpočtu 
byla do rozpočtu doplněna částka na projektovou a dokumentační část prací souvisejících s 
možností realizace chodníků u hlavní silnice v obci. Na záměru vybudovat v obci chodníky
panovala shoda, starosta vysvětlil přítomným rozdíly v podmínkách financování při 1. etapě 
přípravy akce a možnostmi, které panují dnes. Prostředky na pokračování prací na 



chodníkách byly přesunuty z původně požadované akce na revitalizaci sportovního hřiště 
s tím, že se oprava sportoviště se provede svépomocí a jednoduší formou. Dále předsedající 
vysvětlil jednotlivé položky rozpočtu. Před hlasováním byla dána možnost zastupitelům i 
přítomným občanům sdělit své stanovisko. Žádné další stanovisko sděleno nebylo.

Návrh usnesení 2022-2/5: Zastupitelstvo bere na vědomí návrh rozpočtu obce na r. 2023. Výsledek
hlasování: Pro 6 Proti 0 Zdrželi se 0. Usnesení bylo přijato.

6. Markéta Šnorková také zvažovala informačně prezentační činnost obce Mokrý Lom na 
Facebooku, dále zvažuje informování občanů o akcích prostřednictvím SMS a mailů. 
Zastupitelstvo záměr podpořilo. M. Šnorková zjistí právní a technické možnosti a řešení 
předloží zastupitelstvu. Byla dána možnost zastupitelům i přítomným občanům sdělit své 
stanovisko. Žádné další stanovisko sděleno nebylo.

Návrh usnesení 2022-2/6: Zastupitelstvo schvaluje záměr informovat občany prostřednictvím 
e-mailu a ukládá M. Šnorkové zjistit podmínky souvisejícího zpracování osobních údajů.
Výsledek hlasování: Pro 6 Proti 0 Zdrželi se 0. Usnesení bylo přijato.

7. Předsedající vyzval předsedy jednotlivých výborů ke zprávě o proběhlé či plánované činnosti 
jednotlivých výborů. Předsedkyně kulturního výboru M. Šnorková informovala zastupitele
o plánované akci předvánoční setkání. Proběhne u již rozsvíceného stromu 2. adventní neděli 
4.11.2022 od 16:30 hodin. Bližší informace k programu bude sestavovat. Předseda 
technického výboru P. Dychtl informoval zastupitelstvo o standardní zimní provozní době 
sběrného dvora. Před hlasováním byla dána možnost zastupitelům i přítomným občanům 
sdělit své stanovisko. 

Při širší diskusi s přítomnými občany byly vzneseny tyto náměty:

Paní S. Špirhanzlová informovala zastupitelstvo o propadlé cestě na Lahuť. OÚ stav prověří, 
příp. sjedná nápravu. Jiří Michal informoval o rozpadlém kanálu u sběrného dvora. OÚ stav 
prověří, příp. sjedná nápravu. V. Vaclík vznesl dotaz, proč není posunutá dopravní značka
začátku obce ze směru od Branišovic dále od jeho domu. Starosta informoval, že tento stav je 
stejný již dlouhé desítky let a ze strany občanů ani ze strany V. Vaclíka nebyl dosud na 
posunutí hranice obce vznesen požadavek.

Návrh usnesení 2022-2/7: Zastupitelstvo bere na vědomí zprávu o činnosti jednotlivých výborů.
Výsledek hlasování: Pro 6 Proti 0 Zdrželi se 0. Usnesení bylo přijato.

8. Starosta přednesl informace z obecního úřadu:
- Krajská knihovna vypracuje žádost na dotaci digitalizace výpůjčního fondu

- 24.11. proběhne audit od KÚ

- Místostarosta seznámil zastupitelstvo s realizovanými opravami propadlého kanálu a 
opravou poškozené hráze rybníka.

- Místostarosta průběžně informoval ZO o poptávce modernizace a rozšíření veřejného
osvětlení v obci.

- Byl dotázán V. Vaclík ohledně zimní údržby místních komunikací obce. V. Vaclík 
s pověřením zimní údržby místních komunikací souhlasil. Požaduje ořez zeleně v místech,
kde zeleň zasahuje do vozovky a omezuje tak možnosti údržby. Místostarosta informoval
V. Vaclíka, že předsezonní údržbu zeleně u místních komunikací zajistí. S péči o zeleň na 
cestě do Polžova a Lahutě osloví obec SÚS Trhové Sviny.

Zasedání zastupitelstva bylo ukončeno v 21:12 hod.

Zapsal M. Brůžek

Ověřovatelé: Petr Dychtl

Denisa Zvoníčková




